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Protokół nr LII/2023 z LII sesji Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji, 

która odbyła się w dniu 22 czerwca 2023 r. o godz. 18.30 
w Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej przy ul. Świerkowej 1 

 
 
Sesję Rady Miasta prowadził Przewodniczący Rady Miasta Michał Gołąb. 
 
I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad 
 
O godz. 18.30 Przewodniczący RM M. Gołąb ogłosił otwarcie obrad, stwierdził kworum (na początku 
sesji obecnych 13 radnych, w trakcie sesji do obrad dołączyli radni W. Żółtowski i M. Łaskarzewska – 
obecnych 15 radnych, lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu z sesji)  
i przekazał informacje o ochronie danych osobowych (wyświetlono także na ekranie i umieszczono na 
sali obrad). 
W posiedzeniu udział wzięli również Burmistrz i Sekretarz Miasta, obsługa prawna, przedstawiciele 
UM i jednostek organizacyjnych oraz mieszkańcy. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o wyświetlenie porządku obrad. 
Wniosków o zmianę porządku obrad nie zgłoszono. 
 
Porządek obrad: 

I. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
III. Przyjęcie protokołu z LI sesji Rady Miasta. 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami.  
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami. 
VI. Rozpatrzenie Raportu o stanie Miasta Podkowa Leśna w 2022 roku: 
1. prezentacja Raportu; 
2. debata; 
3. głosowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania. 
VII. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2022 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu Miasta Podkowa Leśna za 2022 rok: 
1. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie o przedłożonym przez 

Burmistrza Miasta Podkowa Leśna sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok; 
2. dyskusja; 
3. głosowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2022 rok 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok. 
VIII. Absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok:  
1. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Miasta Podkowa Leśna za 2022 rok; 
2. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie o przedłożonym przez 

Komisję Rewizyjną Rady Miasta Podkowa Leśna wniosku w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu miasta za 2022 rok; 

3. dyskusja; 
4. głosowanie projektu uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 
IX. Podjęcie uchwał w sprawach: 
1. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2040;  
2. zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2023 rok; 
3. zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego niektóre zasady 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w przedszkolu i szkole, dla których Miasto Podkowa 
Leśna jest organem prowadzącym; 

4. powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na ławników do sądów powszechnych na 
kadencję 2024-2027; 

5. zasięgnięcia od Komendanta Stołecznego Policji informacji o kandydatach na ławników; 
6. uchwalenia Statutu Miasta Podkowa Leśna. 
X. Złożone pisemnie interpelacje i zapytania radnych.   
XI. Sprawy różne.  
XII. Wolne wnioski.  
XIII. Zamknięcie sesji.     
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III. Przyjęcie protokołu z LI sesji Rady Miasta 
 
Radni nie zgłosili uwag do projektu protokołu. 
Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt protokołu pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Karolina 
Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, 
Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Sławomir Lasota 
NIEOBECNI (2) 
Małgorzata Łaskarzewska, Wojciech Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Protokół został przyjęty - protokół  
Nr LI/2023 z LI sesji RM przeprowadzonej 25 maja 2023 r. 
 
O godz. 18.46 do obrad dołączył radny W. Żółtowski – obecnych 14 radnych.  
 
IV. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński przedstawił informację o swoich działaniach pomiędzy LI sesją RM 
przeprowadzoną 25 maja 2023 r. a LII sesją RM. Informacja Burmistrza stanowi załącznik Nr 2 do 
protokołu z sesji. 
 
V. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb przekazał, że RM otrzymała pismo Prezesa Sądu Okręgowego  
w Warszawie informujące o wyborach ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024-2027.   
RM będzie wybierać ławników do: Sądu Okręgowego w Warszawie (1 osoba), Sądu Rejonowego w 
Grodzisku Mazowieckim (1 osoba), Sądu Rejonowego dla Warszawy-Żoliborza w Warszawie - 
Wydział Pracy i Ubezpieczeń Społecznych (3 osoby). Na dzisiejszej sesji RM wybierze Zespół, który 
dokona weryfikacji kandydatów na ławników. 

Do RM wpłynęły także:  

- pismo właścicieli działki położonej przy cmentarzu miejskim – przekazano wg właściwości 
Burmistrzowi Miasta, 

- dwa pisma mieszkańców dot. złożonych przez nich uwag do projektu studium miasta – przekazano 
radnym. 

Przewodniczący RM i Burmistrz Miasta uczestniczyli w inauguracji obchodów 25-lecia Samorządu 
Województwa Mazowieckiego.  

Ponadto Przewodniczący RM spotkał się z Kierownikiem Posterunku Policji w Podkowie Leśnej ws. 
omówienia możliwości zastosowania na terenie Miasta innych metod spowalniania ruchu niż progi 
zwalniające, których Przewodniczący RM nie jest zwolennikiem. 

VI. Rozpatrzenie Raportu o stanie Miasta Podkowa Leśna w 2022 roku 

1. Prezentacja Raportu 

O godz. 18.54 do obrad dołączyła radna M. Łaskarzewska – obecnych 15 radnych. 

Prezentacji Raportu wraz z jego szczegółowym omówieniem, poprzez zdalne uczestnictwo w sesji, 
dokonała p. A. Hochenzy z firmy Curulis – firmy, która drugi raz z rzędu opracowała Raport o stanie 
Miasta Podkowa Leśna. Pani A. Hochenzy szeroko omówiła zawartość merytoryczną Raportu – 
elementy obligatoryjne wynikające z ustawy o samorządzie gminnym oraz fakultatywne, 
podsumowanie działań w zakresie realizowanych działań własnych - w tym statystyki, porównanie 
Miasta do innych gmin znajdujących się w podobnym stadium rozwoju, ogólna ocena kondycji gminy. 
Podkreśliła przy tym, że Podkowa Leśna jest liderem w kwestii realizacji zadań publicznych – 
przynajmniej w grupie gmin z zestawienia. Pogratulowała podkowiańskiemu samorządowi tego, w jaki 
sposób realizuje swoje zadania, zwłaszcza biorąc pod uwagę to jak trudne i obfitujące w wyzwania dla 
samorządów były ostatnie 3 lata (pandemia, wojna na Ukrainie, kryzys ekonomiczny - inflacja, wzrost 
stóp procentowych). W tym kontekście bardzo dobrze należy ocenić działania władz miasta.  
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Przewodniczący RM M. Gołąb zaznaczył, że Raport jest bardzo czytelny i klarowny, a ponadto 
optymistyczny dla miasta - w wielu punktach widać, że Podkowa Leśna jest w świetnej kondycji.  

2. Debata 

Przewodniczący RM M. Gołąb otworzył debatę nad Raportem o stanie Miasta Podkowa Leśna  
w 2022 roku. 

Głos w debacie zabrali radni: 

- E. Barucka - zwróciła uwagę na malejący koszt obsługi zadłużenia, 

- M. Eckhoff – nawiązała do danych demograficznych, 

- J. Matłacz – zapytał o kwestie bezpieczeństwa publicznego (odniesienie do grupy porównawczej 
gmin), 

- A. Olejniczak-Siara – zwróciła uwagę na dużą różnicę pomiędzy liczbą dokumentów papierowych a 
elektronicznych wpływających i wypływających z UM (ciągle dominuje forma papierowa), 

Burmistrz Miasta A. Tusiński i A. Hochenzy z firmy Curulis na bieżąco odnosili się do wypowiedzi 
radnych i udzielili odpowiedzi na zadane pytania.  

Przewodniczący RM podkreślił, że Podkowa Leśna to silna marka, na którą pracowały pokolenia 
mieszkańców i zależy mu na tym, aby Miasto nadal pozytywnie się wyróżniało. Ważna jest wizja 
Miasta. Przewodniczący RM nie jest zwolennikiem progów zwalniających – należy zacząć 
wprowadzać inne, bardziej nowoczesne i mniej drastyczne metody spowalniania ruchu (zamiast 
fizycznych barier można np. wprowadzić systemy monitorowania i odcinkowego pomiaru prędkości, 
które zdyscyplinują kierowców – oczywiście podstawą byłby tu wymóg ścisłego respektowania 
przepisów). Pan Przewodniczący planuje spotkać się w tej sprawie z Powiatowym Komendantem 
Policji. 

Odnosząc się do wypowiedzi Przewodniczącego RM głos zabrali radni: 

- W. Sancewicz – zaznaczył, że problemem Podkowy Leśnej jest stale rosnący ruch samochodowy, 

- E. Barucka – wizja przyszłości Miasta jest przedmiotem do rozmowy, bo rozumienie tego, jaka ta 
przyszłość powinna być, może być bardzo różna, 

- K. Likhtarovich – powiedziała, że wszyscy mają życzeniową wizję Podkowy, jednak rzeczywistość 
odbiega od życzeń; radna podała przykład kradzieży kwiatów z donic miejskich, samowolne usunięcie 
słupka blokującego ruch na ul. Lipowej, nieprzestrzeganie ograniczeń prędkości; zaznaczyła,  
że potrzebna jest szeroka edukacja, aby ludzie zrozumieli podstawowe zasady współżycia 
społecznego i zaufania społecznego; radna przeciwna jest usuwaniu progów zwalniających, 

- S. Lasota – poprał głos przedmówczyni i zaprotestował przeciwko pomysłom likwidacji progów 
zwalniających na terenie Miasta; wymienił przykład ul. Bukowej, gdzie właśnie progi zwalniające 
bardzo poprawiły bezpieczeństwo uczestników ruchu. 

Burmistrz Miasta zwrócił uwagę, że dyskusja wybiegła poza temat Raportu o stanie Miasta. Stwierdził, 
że rozumie intencję równych dróg, ale pod warunkiem, że wszyscy stosowaliby się do warunków  
i przepisów. Kwestia stosowania fizycznych środków uspokojenia ruchu zależy od poziomu 
samodyscypliny mieszkańców. Każdy w tej kwestii powinien zacząć od siebie, dając tym samym 
przykład innym. Na ul. Bukowej trudno wyobrazić sobie w tej chwili inne rozwiązanie niż progi 
zwalniające.  

Wobec braku innych pytań Przewodniczący RM zakończył debatę nad Raportem o stanie Miasta. 

2. Głosowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania 

Przewodniczący RM odczytał projekt uchwały i poddał go pod głosowanie imienne. Projekt uchwały 
wyświetlono na ekranie. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
PRZECIW (1) 
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Małgorzata Łaskarzewska 
Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 393/LII/2023. 
 
VII. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego za 2022 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu Miasta Podkowa Leśna za 2022 rok  
 
1. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie o przedłożonym przez 
Burmistrza Miasta Podkowa Leśna sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 rok 
 
Po przeprowadzeniu debaty nad Raportem o stanie miasta oraz udzieleniu przez radnych 
Burmistrzowi wotum zaufania,  Przewodniczący RM M. Gołąb przekazał informację o pozytywnej 
opinii RIO ws. sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Podkowa Leśna za 2022 rok wyrażonej w 
uchwale Nr 3.e./26/2023 Składu Orzekającego RIO z dnia 3 kwietnia 2023 r. w sprawie opinii o 
przedłożonym przez Burmistrza Miasta Podkowa Leśna sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta 
Podkowa Leśna za 2022 rok. Uchwała RIO została również wyświetlona na ekranie i stanowi 
załącznik Nr 3 do protokołu z sesji.  
 
2. Dyskusja 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb otworzył dyskusję. 
Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Miasta A. Tusiński. Podkreślił, że biorąc pod uwagę 
założenia z początku roku 2022, rok ten zakończył się wyjątkowo optymistycznie. Był to rok dobry dla 
miasta, dobrze zaplanowany. Wykonanie budżetu było bardzo wysokie. Burmistrz podkreślił, że cieszy 
się, że jego pomysły i przemyślenia w większości spotykały się z uznaniem radnych. Nie udało się 
wykorzystać niektórych dotacji, ale finansowanie zostanie spożytkowane w tym roku. Przesunęła się 
także część inwestycji. Nie jesteśmy w stanie każdego roku utrzymać wysokiego poziomu inwestycji 
na poziomie 30% budżetu, ale co drugi/trzeci rok odnotowujemy skok inwestycji. Niestety pomimo 
dużej ilości pozyskanych środków, daje się odczuć brak środków europejskich - coraz trudniej będzie 
je pozyskać, będą to raczej miękkie projekty, a Podkowa Leśna będzie musiała szukać partnerów, aby 
móc spełnić kryteria.  
Przewodniczący RM zwrócił uwagę na wysoki poziom realizacji dochodów - dochody bieżące zostały 
zrealizowane w zasadzie w 100%, a majątkowe w 129%. Przewodniczący RM zapytał, co wpłynęło na 
wzrost dochodów majątkowych.  
Burmistrz Miasta wyjaśnił, że głównym powodem była sprzedaż dwóch działek. Ponadto w latach 
covidowych były ulgi dla przedsiębiorców wynajmujących lokale miejskie na usługi komercyjne, a w 
roku 2022 wszystko wróciło do normy i do budżetu spłynęły środki w większej niż planowanej ilości.  
 
3. Głosowanie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2022 
rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2022 rok 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. Projekt uchwały wyświetlono na 
ekranie. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
PRZECIW (1) 
Małgorzata Łaskarzewska 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 394/LII/2023. 
 
VIII. Absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok 
 
1. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Miasta Podkowa Leśna za 2022 rok 
 
Przewodniczący KR P. Dziekański przedstawił wniosek KR z dnia 8 maja 2022 r. ws. udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Miasta Podkowa Leśna za 2022 rok (wyniki głosowania Komisji - 
jednogłośnie – 5 głosów za). Wniosek wyświetlono także na ekranie i stanowi on załącznik Nr 4 do 
protokołu z sesji.  
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2. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie o przedłożonym przez 
Komisję Rewizyjną Rady Miasta Podkowa Leśna wniosku w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi z tytułu wykonania budżetu miasta za 2022 rok 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb przekazał informacje o pozytywnej opinii RIO nt. wniosku 
absolutoryjnego Komisji Rewizyjnej wyrażonej w uchwale Nr 3.f.1/46/2023 Składu Orzekającego RIO 
z dnia 15 maja 2023 r. w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Podkowa 
Leśna w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Podkowa Leśna za 2022 rok. Uchwała 
RIO została również wyświetlona na ekranie i stanowi załącznik Nr 5 do protokołu z sesji. 
 
3. Dyskusja 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb zaprosił radnych do udziału w dyskusji.  
Radni nie zgłosili się do udziału w dyskusji. 
 
4. Głosowanie projektu uchwały w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za  
2022 rok 
 
Wobec braku zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący RM M. Gołąb poddał projekt uchwały pod 
głosowanie imienne. Projekt uchwały był wyświetlony na ekranie. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny, Wojciech Żółtowski 
PRZECIW (1) 
Małgorzata Łaskarzewska 

Przewodniczący RM M. Gołąb podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - 
uchwała Nr 395/LII/2023.  
 
Burmistrz Miasta A. Tusiński podziękował za udzielenie absolutorium. Podkreślił, że jest to efekt pracy 
zespołowej – czasem trudnej, ale dającej satysfakcję. Odnosząc się do głosu przeciwnego Burmistrz 
powiedział, że żałuje, że nie padły konstruktywne uwagi, bo zapewne można by było coś z nich 
wyciągnąć i w przyszłości wykonywać pewne działania lepiej.  
 
O godz. 20.20 obrady opuścił radny W. Żółtowski – obecnych 14 radnych. 
 
IX. Podjęcie uchwał 
 
1. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2040 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb zaproponował łączne omówienie projektów uchwał dot. zmian w WPF  
i zmian w budżecie miasta (pkt IX ppkt 1 i 2 porządku obrad) i poprosił Przewodniczącą KGiR o 
przedstawienie opinii Komisji. 
Przewodnicząca KGiR B. Majewska przekazała, że projekty uchwał ws. zmian w WPF i w budżecie 
zostały zaopiniowane przez KGiR jednogłośnie pozytywnie (po 4 głosy za). 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący RM poddał pod głosowanie imienne projekt uchwały ws. zmian w WPF.  

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny 
NIEOBECNI (1) 
Wojciech Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 396/LII/2023. 
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2. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Miasta Podkowa Leśna na 2023 
rok 

 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny 
NIEOBECNI (1) 
Wojciech Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 397/LII/2023. 
 

3. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego 
niektóre zasady wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w przedszkolu i szkole, dla 
których Miasto Podkowa Leśna jest organem prowadzącym 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb poinformował, że projekt uchwały został skierowany do zaopiniowania 
przez KSS oraz KGiR i poprosił o przedstawienie opinii Komisji. 
Przewodnicząca KSS M. Eckhoff przekazała, że obie komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały. 
Radni nie zgłosili pytań. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny 
NIEOBECNI (1) 
Wojciech Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 398/LII/2023. 
 
4. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników do sądów powszechnych na kadencję 2024-2027 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb poprosił o zgłaszanie kandydatów na członków Zespołu. 
Do udziału w pracach Zespołu zgłosiły się radne D. Smolny i E. Barucka. Radny W. Sancewicz zgłosił 
kandydaturę radnej M. Eckhoff (radna wyraziła zgodę). 
Na Przewodniczącą Zespołu zaproponowano kandydaturę radnej M. Eckhoff (radna wyraziła zgodę). 
Uwag nie zgłoszono.  
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Paweł Dziekański, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir Lasota, Karolina Likhtarovich, 
Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Edyta Barucka, Magdalena Eckhoff 
NIEOBECNI (1) 
Wojciech Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 399/LII/2023. 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie zasięgnięcia od Komendanta Stołecznego Policji 
informacji o kandydatach na ławników 

 
Przewodniczący RM M. Gołąb wyjaśnił, że aby ruszyła procedura wyboru ławników, musi zostać 
zasięgnięta od Komendanta Policji informacja na temat zgłoszonych kandydatów na ławników. Jest to 
przedmiotem niniejszej uchwały. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Małgorzata Łaskarzewska, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna 
Olejniczak-Siara, Alicja Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny 
NIEOBECNI (1) 
Wojciech Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 400/LII/2023. 
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Podkowa Leśna 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb oddał głos radnej M. Eckhoff (członek Komisji ds. Statutu Miasta), która 
w imieniu nieobecnego w tym punkcie porządku obrad Przewodniczącego Komisji ds. Statutu Miasta 
W. Żółtowskiego, dokonała podsumowania prac Komisji. Radna powiedziała, że odbyło się  
13 posiedzeń Komisji. W spotkaniach Komisji uczestniczyli także mieszkańcy. Dużo czasu Komisja 
poświęciła na rozpatrywanie zgłaszanych przez radnych i mieszkańców uwag. Udało się wypracować 
treść Statutu Miasta. Radna podziękowała przedstawicielkom UM za udział w pracach Komisji. 
Do podziękowań przyłączył się Przewodniczący RM, który poza podziękowaniami dla UM, przekazał 
podziękowania członkom Komisji ds. Statutu Miasta za solidną i ciężką pracę, oraz polonistce, która 
nadzorowała prace nad Statutem pod względem stylistycznym i językowym. 
 
Radna E. Barucka powiedziała, że docenia ogrom włożonej w opracowanie Statutu Miasta pracy  
i będzie głosować za jego przyjęciem, jednak składała różne uwagi do projektu Statutu i chciała 
wspomnieć o dwóch z nich, które przez Komisję nie zostały uwzględnione. Pierwsza uwaga dotyczyła 
preambuły – warto byłoby dodać informację, że autorką rzeźby stanowiącej symbol założenia Miasta 
(figurka Matki Boskiej wzniesiona w miejscu wmurowania kamienia węgielnego na skwerze im. ks. 
Bronisława Kolasińskiego) jest p. Aurelia Jaworska. Druga uwaga dotyczyła § 26 ust. 1 projektu 
Statutu – była to propozycja usunięcia zapisu dot. „zwięzłości wypowiedzi” („Przewodniczący Rady 
czuwa nad sprawnym przebiegiem obrad, a zwłaszcza nad zwięzłością wystąpień radnych oraz 
innych osób uczestniczących w sesji.”). Radna uważa, że już z samej funkcji Przewodniczącego RM 
wynika, że pilnuje on, czy dana wypowiedź powinna być krótsza, czy dłuższa - zwięzłość wypowiedzi 
nie zawsze musi być cnotą, czasami problem może wymagać szerszego omówienia. 
 
Radny S. Lasota zgłosił zastrzeżenia odnośnie § 34 ust. 3 pkt 2 projektu Statutu Miasta (Projekt 
uchwały przed jej rozpatrzeniem przez Radę powinien być (...) zaopiniowany przez skarbnika Miasta, 
w przypadku przewidywania zobowiązań finansowych dla Miasta). Paragraf ten dotyczy inicjatywy 
uchwałodawczej. Radny powiedział, że takiego zapisu nie ma w obowiązującym Statucie Miasta. 
Według radego jest to kolejna przeszkoda do pokonania stawiana autorowi projektu uchwały. Radny 
odczytuje zapis ten jako możliwość tego, że skarbnik, w momencie gdy projekt uchwały nie do końca 
będzie odpowiadał obecnemu planowi finansowemu, będzie mógł taki projekt zablokować. Radni 
zostawiając ten zapis, de facto oddadzą część swojej władzy służbom Miasta. Jest to utrudnianie 
radnym pełnienia ich funkcji. Radny nie jest także pewien, czy zapis ten jest zgodny z ustawą o 
samorządzie gminnym. Radny poprosił o komentarz. 
Przewodniczący RM powiedział, że z ww. zapisu nie wynika, że projekt musi uzyskać opinię 
pozytywną skarbnika. Opinia jest jedynie opinią i może być pozytywna lub negatywna, a RM będzie 
mogła podjąć uchwałę zgodnie z własną decyzją (nawet pomimo negatywnej opinii spowodowanej np. 
obawą skarbnika o ruinę w finansach Miasta). Jeśli RM ma podejmować uchwały finansowe, to 
rozsądek podpowiada, że należy zapytać skarbnika, jakie będą ich skutki dla budżetu Miasta. RM 
będzie natomiast władna zrobić, jak uważa.  
Mec. M. Płaszewska-Opalińska powiedziała, że zapis nie jest to sprzeczny z przepisami prawa. 
Ponadto dotyczy on jedynie „zobowiązań finansowych”, a opinia skarbnika wręcz zabezpiecza 
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radnych. Pani Mecenas dodała, że zapis ten jest także w obowiązującym Statucie Miasta (§ 25 ust. 3 
załącznika Nr 3 do Statutu Miasta).  
Burmistrz Miasta przypomniał, że także on nie podejmuje decyzji finansowych w pojedynkę - w 
przypadku umów skutkujących zobowiązaniami dla Miasta, poza podpisem Burmistrza wymagana jest 
również kontrasygnata skarbnika.  
Radny S. Lasota podziękował za odpowiedź. Dodał, że wyjaśnień tych nie uzyskał od Komisji.  
 
Wobec braku innych pytań Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie imienne. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Edyta Barucka, Paweł Dziekański, Magdalena Eckhoff, Michał Gołąb, Małgorzata Janus, Sławomir 
Lasota, Karolina Likhtarovich, Bożena Majewska, Jacek Matłacz, Anna Olejniczak-Siara, Alicja 
Rotfeld-Paczkowska, Wojciech Sancewicz, Dąbrówka Smolny 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Małgorzata Łaskarzewska 
NIEOBECNI (1) 
Wojciech Żółtowski 

Przewodniczący RM podał informację o wynikach głosowania. Uchwała została podjęta - uchwała  
Nr 401/LII/2023. 
 
Radna M. Łaskarzewska wyjaśniła, dlaczego nie głosowała za przyjęciem Statutu. Powiedziała, że 
według niej uchwalony Statut Miasta nie jest idealny - wiele rzeczy można było dookreślić. Ponadto 
według radnej Komisja wybiórczo traktowała wpływające uwagi.  
Radni M. Eckhoff i J. Matłacz odpowiedzieli, że każdy mógł się włączyć w prace Komisji. Każdy był 
zaproszony, a jeśli ktoś z tego zaproszenia nie skorzystał, nie powinien mieć teraz pretensji. 
 
X. Interpelacje i zapytania radnych 
 
Przewodniczący RM M. Gołąb powiedział, że w związku podaną na poprzedniej sesji RM przez 
Burmistrza Miasta informacją, że w połowie września br. planowane jest uruchomienie funkcjonowania 
strefy płatnego parkowania, poprosił Burmistrza o udzielenie odpowiedzi na pytania: 
- jaki jest przewidywany system pobierania opłat, a także sposób egzekwowania ewentualnych opłat 
dodatkowych dla kierowców, którzy nie dopełnili obowiązku opłaty parkingowej, 
- czy w kwestii systemu poboru opłat jest planowane wcześniejsze z Mieszkańcami lub konsultacje z 
radnymi KGiR. 
Burmistrz Miasta A. Tusiński odpowiedział, że plan jest taki, aby realizacja opłat odbywała się za 
pomocą ogólnodostępnych aplikacji oraz niewielkiej liczby parkometrów. Był także pomysł, aby bilety 
można było kupować także w kiosku. Parkometry same komunikują się z konkretną lokalizacją, wbija 
się numer rejestracyjny, w związku z czym jest sygnał, że ktoś zajął miejsce, a nie opłacił lub że opłata 
się skończyła. Jeden z pracowników zostanie oddelegowany do tej pracy – będzie chodził, robił 
zdjęcia i na tej podstawie będzie pobierana opłata dodatkowa. Raczej nie warto tego poddawać 
konsultacjom, bo sposoby są ograniczone. Burmistrz chce uniknąć zatrudniania parkingowych, ze 
względu na koszty i błędy. Zautomatyzowany system i tak będzie wymagał zaangażowania jednego 
człowieka, ale nie w pełnym wymiarze czasu pracy.  
 
XI. Sprawy różne 
 
Radny S. Lasota zapytał, czy jest jakiś pomysł na osoby mieszkające w strefie płatnego parkowania, 
które chciałyby zaparkować swój samochód przed własną posesją.   
Burmistrz Miasta A. Tusiński powiedział, że wprowadzone zakazy zatrzymywania i postoju nie będą 
dotyczyć mieszkańców danej ulicy.  
 
Radna M. Eckhoff zapytała o planowany remont posadzki na tarasie i schodach Pałacyku.  
Burmistrz Miasta powiedział, że musi sprawdzić, jakie są ustalenia. Pochyli się nad tym tematem. 
 
Radny J. Matłacz zapytał o kwestie rozszerzenia monitoringu miejskiego.  
Burmistrz Miasta powiedział, że jest zrobiony szczątkowy projekt rozbudowy. Blokują nas finanse na 
rejestrator.  
Sekretarz Miasta M. Smysło przekazała, że Miasto nie otrzymało dofinasowania, na które bardzo 
liczono. W tym roku postaramy się jednak zrobić monitoring na wjeździe do Miasta (przy pumptracku), 
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przy szkole (przy światłach) oraz przy ścieżce rowerowej. Mamy nadzieję, że w przyszłym roku 
rozbudowę monitoringu uda się kontynuować. 
 
Na pytanie radnego P. Dziekańskiego, czy w tym roku uda się wyrównać i podsypać fragment placu 
przy MOKu, Burmistrz Miasta odpowiedział, że raczej tak.  
 
Wiceprzewodnicząca M. Janus poprosiła Burmistrza o zwrócenie uwagi kierowcom ciężarówek 
przewożącym kostkę brukową. Na ul. Jaskółczej i Szczyglej po kilka razy dziennie urządzają oni sobie 
wyścigi, co podnosi tumany kurzu utrudniające życie mieszkaniom.  
Burmistrz Miasta obiecał, że zwróci uwagę wykonawcom. Utrudnienia potrwają jeszcze miesiąc.  
 
Radna B. Majewska zapytała o spadek ciśnienia wody na ul. Wiewiórek. 
Burmistrz Miasta powiedział, że posuła się jedna z pomp. Wyjaśnił, że system działa tak, że przy 
zwiększonym zużyciu wody (przy okazji podlewania), aby nie dopuścić do opróżnienia zbiorników 
wyrównujących, obniżane jest ciśnienie wody. Tak się mogło stać właśnie dziś. Nie będą jednak 
wprowadzane ograniczenia w dostarczaniu wody. Pompa będzie gotowa w połowie lipca.  
 
Radna M. Eckhoff zapytała, czy jest szansa, aby wróciła Podkowiańska Dycha. 
Burmistrz Miasta przekazał, że imprezę organizowało stowarzyszenie. Burmistrz, ze względu na 
obecnie pełnioną funkcję, musiał zrezygnować z prezesowania. Obecnym władzom stowarzyszenia 
podobno brakuje energii, aby wskrzesić imprezę. Być może UM włączy się w organizację wydarzenia i 
przejmie część obowiązków.  
 
Radny J. Matłacz nawiązując do pytania radnej B. Majewskiej zapytał, czy w Podkowie nie jest 
potrzebne kolejne ujęcie wody, które być może rozwiązałoby problem w awaryjnych sytuacjach. 
Burmistrz Miasta przekazał, że obecne ujęcia i wydajność pomp są zaprojektowane na około 5500 
osób. Podlewanie ogrodów zwiększa zużycie i następuje spadek ciśnienia. Sytuacja jednak nie jest 
tak tragiczna, jak to miało miejsce, gdy podłączony był Brwinów. Miasto jednak przymierza się do 
określenia priorytetów w kwestii bezpieczeństwa zaopatrzenia w wodę. Będzie to trudna dyskusja, bo 
najbardziej optymalnym na nowe ujęcie wody miejscem - z uwagi na budowę geologiczną, złoże wody 
i zasilanie wodami powierzchniowymi - jest kocówka Parowu Sójek przy ul. Orlej. Analizowany jest też 
odwiert w Podkowie Wschodniej. Decyzję trzeba będzie podjąć w perspektywie 10-15 lat, bo 
eksploatowane ujęcia tracą na wydatku. Na razie nie ma zagrożenia, że wody zabraknie – chyba, że 
nastąpi awaria.  
 
Przewodniczący RM M. Gołąb omówił organizację zwołanej na 24 czerwca LIII sesji RM, w tym 
propozycję sposobu głosowania złożonych do projektu Studium Miasta uwag.  
 
XII.  Wolne wnioski 
 
Wolnych wniosków nie zgłoszono.  
 
XIII.  Zamknięcie sesji 
 
Wobec braku innych wniosków o godz. 21.21 Przewodniczący RM M. Gołąb podziękował wszystkim 
za udział w obradach i zamknął LII sesję Rady Miasta Podkowa Leśna VIII kadencji. 
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Sesja była transmitowana on-line. Transmisje sesji udostępniane są na kanale YouTube  
pn. „Miasto Podkowa Leśna” - adres:  
https://www.youtube.com/channel/UCvAVZWcNfr_Ya1teWYYHTaw - link udostępniony jest na stronie 
internetowej miasta oraz w BIP Miasta. 
Nagranie audio-video zamieszczone jest na stronie na podkowalesna.esesja.pl, w BIP Miasta oraz 
poprzez odnośnik na stronie internetowej miasta. 
Wyniki głosowań imiennych były wyświetlane na ekranie w sali obrad. 
Podjęte uchwały wraz z imiennymi wykazami głosowań znajdują się w biurze Rady Miasta  
i są zamieszczone w BIP Miasta oraz na stronie podkowalesna.esesja.pl.  
Na sali obrad umieszczono informację o ochronie danych osobowych. Klauzulę wyświetlono także na 
ekranie i odczytano na początku sesji. 
 
 
 
 
          Protokołowała:       Obradom przewodniczył:  
            Beata Krupa              Michał Gołąb  
        /-/           /-/ 
    Gł. Specjalista w Ref. OSO            Przewodniczący  
Urzędu Miasta Podkowa Leśna              Rady Miasta Podkowa Leśna 
 
 
 
 
Wyjaśnienie skrótów: 

RM – Rada Miasta Podkowa Leśna 
UM – Urząd Miasta Podkowa Leśna 
KR – Komisja Rewizyjna  
KSWiP – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 
KGiR – Komisja Gospodarki i Rozwoju  
KSS – Komisja Spraw Społecznych 
BIP – Biuletyn Informacji Publicznej  
WPF – Wieloletnia Prognoza Finansowa 
Ref. OSO – Referat Organizacyjny i Spraw Obywatelskich Urzędu Miasta Podkowa Leśna 
RIO – Regionalna Izba Obrachunkowa w Warszawie 
CKiIO – Centrum Kultury i Inicjatyw Obywatelskich w Podkowie Leśnej  
MOK – CKiIO przy ul. Świerkowej 1, potocznie: Miejski Ośrodek Kultury  

 
 
 
Załączniki: 

1. Lista obecności radnych na sesji 
2. Informacja Burmistrza Miasta o działaniach pomiędzy sesjami 
3. Uchwała Nr 3.e./26/2023 Składu Orzekającego RIO z dnia 3 kwietnia 2023 r. w sprawie opinii 

o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Podkowa Leśna sprawozdaniu z wykonania budżetu 
Miasta Podkowa Leśna za 2022 rok 

4. Wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 4 maja 2023 r. ws. udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Miasta Podkowa Leśna za 2022 rok 

5. Uchwała Nr 3.f.1/46/2023 Składu Orzekającego RIO z dnia 15 maja 2023 r. w sprawie 
zaopiniowania wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Podkowa Leśna w sprawie udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Miasta Podkowa Leśna za 2022 rok 
 
 

 
 
 
 


